
PROTOKÓŁ Nr X/2015

z obrad X sesji  Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu,  która odbyła  się  w dniu 28 października
2015 r. w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz  o godz.  15:30 otworzył  X sesję Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie
z  listą  obecności  w  sesji  uczestniczy  15  radnych,  co  wobec  ustawowego  składu  Rady
wynoszącego 15 osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
3. Alicja Podlewska – Sekretarz Gminy
4. Joanna  Kossakowska  –  Kierownik  Referatu  Techniczno  –  Inwestycyjnego,  Rolnictwa

i Ochrony Środowiska
5. Jerzy  Sulim  –  Z-ca  Kierownika  Referatu  Techniczno  –  Inwestycyjnego,  Rolnictwa

i Ochrony Środowiska
6. Wojciech Budziński – Inspektor UM
7. Alicja Wójcik – podinspektor UM
8. Danuta  Komar  –  Bruniecka  –  Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej

w Dzierzgoniu
9. Piotr Klein – Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dzierzgoniu Sp.

z o.o. 
10. Kazimierz  Bieliński  –  Prezes  Rejonowego  Przedsiębiorstwa  Wodociągów

i Kanalizacji
11. Magdalena Grodecka – Dyrektor Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury
12. Jolanta Szewczun – Przewodnicząca Rady Powiatu Sztumskiego
13. Maciej Karabin – Dyrektor Gimnazjum w Dzierzgoniu
14. Sławomir Erber – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dzierzgoniu
15. Andrzej Kapczyński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bągarcie
16. Dominika Kulik – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruku
17. Urszula Marciniak – Wiceprezes ZGKiM
18. Dariusz Browarczyk – nauczyciel Gimnazjum
19. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności
                 /załącznik nr 2-3/

Ad punktu 2 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad, który Rada przyjęła
jednomyślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.



2) Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 23 września 2015r.
4) Przedstawienie  informacji  z  działalności  Burmistrza  Dzierzgonia  w  okresie  między

sesjami:
a) przedstawienie informacji 
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

5) Wnioski i zapytania.
6) Uchwalenie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  wskazanego

obszaru położonego w obrębach geodezyjnych Bągart, Nowiec, Bruk, gmina Dzierzgoń:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

7) Określenie  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz
ustalenia stawki opłaty:

a)    przedstawienie projektu uchwały 
b)   stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)   dyskusja i podjęcie uchwały.

8) Ustalenie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

9) Uchwalenie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Dzierzgoń:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

10) Określenie  szczegółowego sposobu i  zakresu świadczenia usług w zakresie  odbierania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów
na terenie gminy Dzierzgoń:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

11) Zmiana budżetu gminy na 2015 r.:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

12) Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2015 – 2019:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

13) Zmiana  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  dla
Gminy Dzierzgoń na lata 2015-2018”:



a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

14) Zmiana statutu Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

15) Zmiana  uchwały  w sprawie  przystąpienia  Gminy Dzierzgoń  do  Stowarzyszenia  Gmin
Rzeczypospolitej Polskiej Euroregion BAŁTYK:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

16) Wytypowanie opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej Gminy Dzierzgoń:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

17) Zmiana uchwały w sprawie ustalenia zasad otrzymywania diety przysługującej radnemu,
sołtysowi i przewodniczącemu zarządu osiedla oraz zwrotu kosztów podróży:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

18) Udzielenie  pomocy  finansowej  Powiatowi  Sztumskiemu  na  realizację  zadania
w  ramach  planowanego  do  realizacji  w  2016  roku  „Programu  rozwoju  gminnej
i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

19) Wyrażenie  zgody na sprzedaż nieruchomości  gruntowej położonej  przy ul.  Betoniarzy
w Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

20) Wyrażenie  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego  lokalu
użytkowego położonego przy ul. Plac Wolności 5/5 w Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

21) Wyrażenie  zgody na sprzedaż lokali  mieszkalnych położonych w Żuławce Sztumskiej
wraz z udziałem w gruncie i na udzielenie bonifikaty:

a) przedstawienie projektu uchwały 



b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

22) Wyrażenie  zgody  na  rozwiązanie  prawa  użytkowania  wieczystego  nieruchomości
gruntowych i przejęcia ich do gminnego zasobu nieruchomościami:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

23) Wyrażenie  zgody  na  nabycie  w  drodze  zamiany  nieruchomości  gruntowej
z ustanowioną służebnością przesyłu:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

24) Wyrażenie zgody na zawarcie umów dzierżawy:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

25) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
26) Wolne wnioski radnych.
27) Komunikaty Przewodniczącego Rady.
28) Zamknięcie sesji.

Ad punktu 3 porządku obrad 

Protokół z IX sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z 23 września 2015 r. Rada Miejska
w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie.

Ad punktu 4 porządku obrad

a) Burmistrz – Elżbieta Domańska przedstawiła ustną informację z działalności za okres
między sesjami, wymieniając:

Referat Inwestycyjny, Rolnictwa i Ochrony Środowiska

1.  Zakończono  budowę  dwóch  budynków  komunalnych  przy  ul.  Spokojnej.  Dokonano
odbioru  końcowego  od  wykonawcy.  Kontrole  z  Sanepidu  i  Straży  Pożarnej  przebiegły
pozytywnie. Złożony został wniosek do Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego o
wydanie decyzji o pozwoleniu na użytkowanie.

2.  Przeprowadzono  postępowanie  przetargowe  na  remont  drogi  osiedlowej  w  Pachołach.
Wpłynęły  4  oferty,  najkorzystniejszą  ofertę  złożyła  firma  Pol-Dróg  z  Gdańska  na  kwotę
ok.440  tys.  zł.  W  poniedziałek  26  października  podpisano  umowę  z  wykonawcą.
Planowany termin zakończenia inwestycji 28 listopada. 

3. Zawarcie umowy na sporządzenie dokumentacji projektowej i kosztorysu inwestorskiego
do realizacji przebudowy drogi gminnej Morany-Kuksy-Litewki z firmą A.M. Nieruchomości
Andrzej Marciniak . Wartość umowy 8 000,00 zł brutto.

4. Zawarcie umowy na sporządzenie dokumentacji projektowej i kosztorysu inwestorskiego
do realizacji adaptacji pomieszczeń szkoły przy ul. Traugutta 13 w Dzierzgoniu na Warsztaty



Terapii Zajęciowej z firmą Projbud Dariusz Hoffman . Wartość umowy 4 9200,00 zł brutto.
5. Zawarcie umowy na wykonanie dokumentacji projektowej i kosztorysu inwestorskiego do
realizacji  przebudowy  drogi  gminnej  Minięta  -  Stanowo  z  firmą  MARKBUD  Tomasz
Hrynkiewicz. Wartość umowy 9717,00 zł brutto.

6.  Zawarcie  umowy na  prowadzenie  prac  rozbiórkowych  budynku  mieszkalnego  przy  ul.
Okrzei z firmą PROJBUD Dariusz Hoffman. Wartość umowy 18 450 brutto.

7. Zawarcie umowy na wykonanie dokumentacji projektowej i kosztorysu inwestorskiego do
realizacji  przebudowy i  rozbudowy budynku OSP w Dzierzgoniu z firma DOMINO Piotr
Szpejewski. Wartość umowy 8200,00 brutto.

8.  Zlecono wykonanie  remontu wiat przystankowych w miejscowościach  Litewki,  Bągart,
Nowiec.

9. Wykonano remonty dróg gminnych w miejscowościach, Morany, Kuksy.

10. Realizacja Funduszy Sołeckich w miejscowościach Budzisz, Jasna.

11.  Okaszanie działek,  placów gminnych,  cmentarzy,  terenów wokół lokali  wyborczych –
utrzymanie mienia gminnego.

12. Montaż naprawa oznakowania pionowego na terenie miasta i gminy Dzierzgoń.

13.  Wystąpiono  z  zapytaniem  ofertowym  na  ułożenie  chodnika  w  miejscowości  Jasna
(Fundusz  Sołecki  2015  rok).  Z  przeprowadzonego  zapytania  cenowego  wyłoniono
wykonawcę Firmę ANDYS z Dzierzgonia. 

14. Zabezpieczono fontanny na okres zimowy.

15. Podpisano 4 akty notarialne: 

a)  3 w sprawie sprzedaży nieruchomości  gruntowych na powiększenie nieruchomości:  ul.
Westerplatte, ul. Odrodzenia i Żuławka Sztumska

b) zniesienie współwłasności – ul. 3 Maja w Dzierzgoniu

16. Przeprowadzono przetarg na sprzedaż nieruchomości  rolnej  w m. Bągart  dz.  nr 587/1
i 587/2.

17. Ogłoszono przetarg na sprzedaż nieruchomości:

a) obręb Nowiec – działka Nr 13/22 i 13/25

b)  ul.  Słoneczna  –  działka  Nr  720/14  i  720/15Wydano  4  decyzje  w  sprawie  podziału
nieruchomości

18.  Do  30  września  przyjmowano  wnioski  sołectw  z  zadaniami  do  realizacji  w  2016  r.
w ramach funduszu sołeckiego.

19.  Zawarto  17  umów  na  dzierżawy  na  grunty  stanowiące  własność  gminy  Dzierzgoń.
Dzierżawy  dotyczyły  pomieszczeń  gospodarczych,  gruntów  pod  garaże  oraz  ogródki



warzywne.

20. Szacowanie zakresu i wysokości szkód w gospodarstwach rolnych spowodowanych suszą
– komisja powołana przez Wojewodę Pomorskiego, liczba wniosków gospodarstw rolnych
dotkniętych  suszą  -  43  gospodarstwa,  powierzchnia  dotknięta  klęską  ogółem  –  732ha,
wielkość strat – 870 998,zł, wysokość szkód do 30% w 40 gospodarstwach.

21. W dniu 17.10.2015 r. na terenie parku miejskiego w Dzierzgoniu – Wzgórze Zamkowe
odbyła  się  kolejna  cykliczna  akcja  „Rozświetlone  drzewko  za  makulaturę”.  W  czasie
przedsięwzięcia  mieszkańcom  gminy  Dzierzgoń  za  przyniesioną  makulaturę  przekazano
sadzonki drzew, krzewów i traw oraz żarówki LED. Zebrano dwa kontenery- ponad 5,5 tony
makulatury.

22. Zakończono etap demontażu eternitu na terenie gminy Dzierzgoń w związku z realizacją
przedsięwzięcia  pod  nazwą  „Usuwanie  wyrobów  zawierających  azbest  z  terenu  gminy
Dzierzgoń – edycja 2015”. Zadanie  jest  wspierane finansowo przez Wojewódzki  Fundusz
Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Gdańsku.  Odpad  zostanie  przekazany  do
unieszkodliwienia na składowisko odpadów niebezpiecznych.

23.  W dniu 16.10.b.r.  rozpoczęto  prace  związane  z  wykonaniem placu  zabaw przy Placu
Kościuszki w ramach akcji „Podwórko Nivea”.

Referat SOK - stanowisko ds. oświaty 

1. Bieżące rozliczanie przyznanych stypendiów szkolnych. 

2. Bieżące przyjmowanie wniosków na dofinansowanie kosztów kształcenia młodocianych
pracowników. 

3. Udział w Dniu Edukacji Narodowej w Dzierzgońskim Ośrodku Kultury – 12.10.2015 r.

4.  Sporządzenie  informacji  dla  Komisji  Oświaty  o  realizacji  zadań  oświatowych  w roku
szkolnym 2014/2015. 

5. 13.10.2015 r. wizyta w Szkole Podstawowej w Dzierzgoniu i w Szkole Podstawowej w
Bruku podsekretarzy stanu Bogdana Dombrowskiego i Juranda Dropa, którzy zaprezentowali
uczniom klas IV – VI jak bezpiecznie poruszać się po cyberświecie. 

6. Bieżący nadzór nad placówkami oświatowymi. 

7. Bieżący nadzór nad dowozami szkolnymi. 

Referat Finansowy 

W okresie międzysesyjnym w zakresie spraw budżetowych podjęłam Zarządzenia w sprawie:

I. Zwiększenia planowanych dochodów i wydatków:

1. Zarządzenie nr 196/2015 w sprawie zmiany budżetu gminy :

Z rezerwy celowej przeznacza się kwotę 52.818 zł na zwiększenie planowanych wydatków
inwestycyjnych  w  rozdziale  60016  "  Drogi  publiczne  gminne"  o  kwotę  44.618  zł  na



opracowanie dokumentacji  projektowych do realizacji  przebudowy dróg gminnych oraz w
rozdziale 75412 " Ochotnicze straże pożarne" o kwotę 8.200 zł na opracowanie dokumentacji
projektowej  do  realizacji  przebudowy i  rozbudowy budynku  remizy OSP w Dzierzgoniu.
Z rezerwy ogólnej przeznacza się kwotę 18.450 zł na zwiększenie planowanych wydatków
bieżących  w  rozdziale  70005  "  Gospodarka  gruntami  i  nieruchomościami"  na
przeprowadzenie prac rozbiórkowych budynku mieszkalnego wielorodzinnego w Dzierzgoniu
przy ul. Okrzei 9. 

Zwiększenie  dochodów budżetowych w dziale  751 " Urzędy naczelnych organów władzy
państwowej, kontroli i  ochrony prawa oraz sądownictwa" o kwotę 15.436 zł dokonano na
podstawie decyzji z Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Gdańsku nr DGD-580-3/15
z dnia 11.09.2015 r.  z  przeznaczeniem na przygotowanie  i  przeprowadzenie  wyborów do
Sejmu Rzeczypospolitej  Polskiej  i  do  Senatu  Rzeczypospolitej  Polskiej,  zarządzonych  na
dzień 25 października 2015 r.

Zwiększenie dochodów budżetowych w dziale 852 " Pomoc społeczna" o kwotę 22.000 zł
dokonano na podstawie decyzji Wojewody Pomorskiego nr FB-I.3111.206.2015.MSz z dnia
18.09.2015  r.  z  przeznaczeniem  na  dofinansowanie  zadań  realizowanych  w  ramach
wieloletniego programu wspierania gmin w zakresie dożywiania " Pomoc państwa w zakresie
dożywiania".  

2. Zarządzenie nr 204/2015 w sprawie zmiany budżetu gminy :

Zwiększenie dochodów budżetowych w dziale 852 " Pomoc społeczna" o kwotę 794.700 zł
dokonano na podstawie decyzji Wojewody Pomorskiego:

nr FB-I.3111.59.2015.MSz4 z dnia 28.09.2015 r. o kwotę 780.000 zł z przeznaczeniem na
realizację zadań wynikających z ustawy o świadczeniach rodzinnych tj. świadczenia rodzinne,
fundusz alimentacyjny, koszty obsługi - 3%,

nr  FB-I.3111.226.2015.AZ z  dnia  29.09.2015 r.  o  kwotę  14.500  zł  z  przeznaczeniem na
realizację  zadań  w  zakresie  finansowania  składki  na  ubezpieczenie  zdrowotne  za  osoby
pobierające niektóre świadczenia rodzinne i zasiłek dla opiekuna.

FB-I.3111.38.2015.MSz2 z dnia 28.09.2015 r. o kwotę 200 zł z przeznaczeniem na realizację
zadań związanych z przyznaniem Kart Dużej Rodziny. 

3.  Zarządzenie  nr  214/2015  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy  :
Z rezerwy celowej przeznacza się kwotę 84.581 zł na zwiększenie planowanych wydatków
inwestycyjnych  w rozdziale  70005 "  Gospodarka  gruntami  i  nieruchomościami"  na  prace
adaptacyjne  i  modernizacyjne  nieruchomości  na  Warsztaty  terapii  Zajęciowej.
Z rezerwy ogólnej przeznacza się kwotę 2.600 zł  na zwiększenie planowanych wydatków
bieżących w rozdziale 75412 "Ochotnicze straże pożarne" na utrzymanie ochotniczej straży
pożarnej.  

Zwiększenie dochodów budżetowych w dziale  852 " Pomoc społeczna" o kwotę 5.299 zł
dokonano  na  podstawie  decyzji  Wojewody Pomorskiego  nr  FB-I.3111.6.4.2015.MS.kor  z
dnia 09.10.2015 r. z przeznaczeniem na wypłatę zryczałtowanych dodatków energetycznych
za IV kwartał 2015 r. 

4. Zarządzenie nr 220/2015 w sprawie zmiany budżetu gminy:



010 " Rolnictwo i łowiectwo" o kwotę 232.000 zł dokonano na podstawie decyzji Wojewody
Pomorskiego nr FB-I.3111.70.4.2015.MŻ z dnia 21.10.2015 r. z przeznaczeniem na zwrot
części  podatku  akcyzowego  zawartego  w cenie  oleju  napędowego  wykorzystywanego  do
produkcji  rolnej  przez  producentów  rolnych  oraz  na  pokrycie  kosztów  postępowania  w
sprawie  jego  zwrotu  poniesionych  przez  gminy  za  drugi  okres  płatniczy  2015  r.,
751  "  Urzędy  naczelnych  organów  władzy  państwowej,  kontroli  i  ochrony  prawa  oraz
sądownictwa"  o  kwotę  16.080  zł  dokonano  na  podstawie  pisma  z  Krajowego  Biura
Wyborczego Delegatura  w Gdańsku z dnia 19 października  2015 r.  z przeznaczeniem na
wypłatę  zryczałtowanych  diet  dla  członków  obwodowych  komisji  wyborczych,
801 " Oświata i wychowanie" o kwotę 3.811 zł dokonano na podstawie decyzji Wojewody
Pomorskiego  nr  FB-I.3111.211.2015.MS  z  dnia  19.10.2015  r.  z  przeznaczeniem  na
dofinansowanie zakupu książek niebędących podręcznikami, do bibliotek szkolnych- zgodnie
z Rządowym programem wspierania w 2015 r. organów prowadzących szkoły podstawowe w
obszarze rozwijania zainteresowań uczniów przez promocję czytelnictwa wśród dzieci i 
młodzieży - " Książki naszych marzeń",

852 "  Pomoc  społeczna"  o  kwotę  173.200 zł  dokonano  na  podstawie  decyzji  Wojewody
Pomorskiego nr :

FB-I.3111.238.2015.MSz  z  dnia  15.10.2015  r.  o  kwotę  9.700  zł  z  przeznaczeniem  na
dofinansowanie opłacania składek na ubezpieczenie zdrowotne,

FB-I.3111.236.2015.MSz  z  dnia  21.10.2015  r.  o  kwotę  95.000  zł  z  przeznaczeniem  na
dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych,

FB-I.3111.237.2015.MSz  z  dnia  13.10.2015  r.  o  kwotę  55.000  zł  z  przeznaczeniem  na
dofinansowanie wypłat zasiłków stałych, 

FB-I.3111.235.2015.MSz  z  dnia  13.10.2015  r.  o  kwotę  13.500  zł  z  przeznaczeniem  na
organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami
psychicznymi.

II. Umorzenia podatków i należności cywilnoprawnych – nie było

III. Zarządzenie nr 218/2015 z dnia 13 października 2015 r. w sprawie sposobu ustalenia i
rozliczania z gminami kosztu wychowania przedszkolnego, o którym mowa w art. 79a ustawy
o systemie oświaty.

IV. Zarządzenie nr 226/2015 z dnia 27 października 2015 r. w sprawie podania do publicznej
wiadomości informacji o wykonaniu budżetu Gminy Dzierzgoń za III kwartał 2015 roku oraz
o udzielonych umorzeniach niepodatkowych należności budżetowych.

V. Sprawozdawczość budżetowa za III kwartał 2015 roku,

VI.  Kontrola  w  Stowarzyszeniu  Osób  Niepełnosprawnych  w  Dzierzgoniu  w  zakresie
wykorzystania dotacji celowej z budżetu gminy.

Dzierzgoński Ośrodek Kultury

1. Dzieci i młodzież uczestnicząca w zajęciach tanecznych w DOK wzięli udział w konkursie
tanecznym "I Przegląd Formacji Tanecznych o Puchar Burmistrza Zalewa MIXED STYLE".
Organizatorem wydarzenia było Miejsko-Gminne Centrum Kultury w Zalewie. Nasi młodzi



Dzierzgoniacy zajęli oczywiście zaszczytne miejsca w konkursie:

Formacja ALIGATOR II miejsce

Formacja MALI GIGANCI I miejsce

soliści: OLIWIER DOWNAROWICZ III miejsce

WERONIKA KOWALSKA I miejsce

OLIWIA JANKIEWICZ V miejsce

2. Dzień Edukacji Narodowej. Przyjęcie dla dyrektorów i nagrodzonych nauczycieli placówek
oświaty naszej gminy. Odbyło się wręczenie nagród, poczęstunek oraz część artystyczna.

3.  Pierwsze  spotkanie  wolontariuszy  WOŚP.  DOK  będzie  organizatorem  wydarzenia  w
Dzierzgoniu, łączy pod sobą kilka wsi (Mikołajki Pomorskie, Nowiny, Stanowo). Pierwsze
spotkanie zgromadziło 58 wolontariuszy. Na kolejnym (23 października) wolontariuszy było
już ok 80.

4.  W  Gimnazjum  im.  Jana  Pawła  II  w  Dzierzgoniu  odbył  III  Rodzinny  Turniej  Gier
Planszowych, który tym samym był podsumowaniem projektu „Twój Pomysł  Na kulturę”.
Tym razem uczestnicy grali w Superfarmera.

Dofinansowano ze środków Narodowego Centrum Kultury w ramach programu Dom Kultury
+ Inicjatywy Lokalne 2015

5.  "Święto  Pieczonego  Ziemniaka",  impreza  na  Wzgórzu  Zamkowym  w  sobotnie
przedpołudnie, jako współpraca z wydarzeniem "Drzewko za makulaturę". Każdy uczestnik
mógł sam usmażyć darmową kiełbaskę,  jabłko, upiec ziemniaka, napic się gorącej herbaty
owocowej. Dzieci  miały do dyspozycji  gry i malowanki.  Impreza miała  na celu promocję
ośrodka  i  przede  wszystkim  zgromadzić  mieszkańców  i  dać  im  możliwość  spędzenia
wspólnie czasu, integracji.

6. "Pola Nadziei", impreza organizowana przez Fundację Dar Serca w Sztumie w SCK. DOK
promował  swoje  zajęcia  i  pomagał  w  organizacji  wydarzenia.  Towarzyszyły  nam  dwie
dziewczynki z Wytwórni Kultury, które chodziły na szczudłach.

7. Wernisaż wystawy "Pomalujmy co się da". Projekt "Pomalujmy co się da" to warsztaty
zdobnictwa artystycznego realizowane przez panią Małgorzatę Krause w jej Artystycznej 4.
Przystani  w  Dzierzgoniu.  Projekt  jest  realizowany  w  ramach  programu  Dom  Kultury  +
Inicjatywy Lokalne 2015 jako jeden z kilku zwycięzców w konkursie na inicjatywy lokalne
"Twój pomysł  na kulturę!" - projekt prowadzony przez DOK. W warsztatach udział  biorą
mieszkańcy naszej społeczności w różnym wieku. Przy wspólnym stole, piękne zdobienia na
szkle czy drewnie, wykonują dzieci i dorośli. Tematyka zdobień jest dowolna jak kolorowy
świat!  Pojawia  się  jednak  wiele  motywów  rodzimej  powiślańskiej  kultury.  Wernisaż  jest
miejscem gdzie uczestnicy zaprezentują swoje prace.

8.  Zaduszki jazzowe w Wytwórni  Kultury Bo-Tak. Projekt dofinansowano z Narodowego
Centrum Kultury w ramach programu Dom Kultury+ Inicjatywy lokalne 2015 "Twój pomysł
na Kulturę" realizowanego przez DOK.



9. Tyle wydarzeń. Na co dzień odbywają się zajęcia plastyczne, muzyczne, taneczne, fitness,
Klub Seniora, zajęcia w bibliotece.

b)      Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie informację z działalności  Burmistrza

między  sesjami,  którą  Rada  przyjęła  jednomyślnie.  W  głosowaniu  brało  udział  15
radnych.

Ad punktu 5 porządku obrad

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  zapytał  kolejny  raz  o  zestawienie
dotyczące  finansów  związanych  z  odpracowywaniem  zaległych  czynszów  i  osób
odpracowujących? Dodał, że to już kolejna sesja na której zadaje to pytanie, a nie uzyskał
żadnej  odpowiedzi.  Radny zapytał  także,  jak Gmina jest  przygotowana do zimy,  chodziło
głównie o posypywanie chodników, odśnieżanie? Wiceprzewodniczący Rady zadał pytanie
o  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej,  stwierdził,  że  Zakład  posiada  ekipy
budowlane, remontowe, czy Zarząd Spółki przygotował plan robót dla pracowników na zimę?

Radny – Andrzej Pskiet zapytał  czy Pani Burmistrz poczyniła kroki żeby odzyskać
2.000 zł, które zostały przyznane na promocję Gminy a przekazane Stowarzyszeniu Naukowo
-  Edukacyjnemu  z  Tczewa,  chodzi  o  Camp  Talenty  oraz  zapytał  o  szkolenia  jakie  były
finansowane z budżetu Gminy, Pani Skarbnik nie do końca odpowiedziała, wymieniając kilka
szkoleń  dla  pracowników  po  200  zł,  Radnego  zmusiło  to  do  przyjrzenia  się  budżetu
i  przepisom,  dodał,  że  z  budżetu  Gminy  został  sfinansowany  też  kurs  członków  Rad
Nadzorczych,  a  w  budżecie  Gminy  nie  ma  na  to  funduszy,  w  budżecie  Gminy  jest
przeznaczona kwota na szkolenia, Radny odczytał  wyjaśnienia prawnicze:  szkolenie często
jest  nazywane  również  kursem,  jednak  w  terminologii  branżowej  dwa  te  słowa  nie  są
synonimami. W języku ustawowym oraz specjalistycznym szkolenie nazywane jest doskonaleniem
umiejętności,  które  powiązane  są  z  aktualnie  wykonywaną  pracą  oraz  konkretnym stanowiskiem.
Szkolenie  jest  jednym  z  punktów  na  drodze  kariery,  uwzględniającym  podniesienie  efektywności
danego  pracownika  oraz  wpływającego  na  poprawę  i  rozwój  firmy.  Radny  –  Andrzej  Pskiet
w nadał uważał, że sfinansowanie z budżetu Gminy kursu członków Rad Nadzorczych było
nieuzasadnione, wydanie 4.000 zł za kurs i 800 zł na egzamin nie opatrzone żadną umową,
powinna być  zawarta  umowa,  każdy pracodawca ma obowiązek zawrzeć z  pracownikiem
umowę  wysyłając  go  na  kurs,  dodatkowo w Gminie  jest  brak  regulaminu  w tej  kwestii,
w  budżecie  gminy  nie  ma  zapisu  kursy  i  szkolenia,  dlaczego  to  zostało  w  ten  sposób
sfinansowane?  Radny  stwierdził,  że  nie  było  potrzeby  na  finansowanie  takiego  kursu,
w  Gminie  są  osoby  posiadające  wykształcenie,  które  mają  uprawnienia  do  zasiadania
w Radach Nadzorczych, w tej chwili są to 2 osoby, poprzednio była 1 osoba.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  zapytał  o  zabezpieczenie  elementów
drewnianych  i  pytanie  odnośnie  szkół,  jednym  z  wspólnych  punktów  wyborczych  były
szkoły, oświata, edukacja, w związku z tym zapytał jak klasyfikowane są szkoły Gminy, czy
jest  taka  klasyfikacja?  Przewodniczący  skupił  się  głównie  na  szkole  podstawowej
i gimnazjum. Przewodniczący Rady zapytał również o sport w różnych dziedzinach, jak na tle
województwa czy też Polski to wygląda? 

Radny –  Tomasz  Przybilski  zapytał  o  mieszkania,  które  zostały  przyznane,  kto  je
przyznawał i na jakiej zasadzie było to robione?

Radny – Mirosław Szmigiel odniósł się do instytucji Domu Kultury, poinformował, że
świetlicowa z Bągartu zwróciła się z prośbą o opał, dostała bardzo małą ilość opału ok. 1m3

opału,  stwierdził,  że  koszt  transportu  prawdopodobnie  przewyższał  koszt  opału.  Radny
zapytał  o  płace  nowoprzyjętych  pracowników  na  terenie  gminy  Dzierzgoń,  jakie  to  są
wynagrodzenia.



Ad punktu 6 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  dla  wskazanego  obszaru  położonego  w obrębach  geodezyjnych  Bągart,
Nowiec, Bruk, gmina Dzierzgoń przedstawiła Alicja Wójcik.

/załącznik nr 4/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Przewodniczący Rady odczytał kolejno następujące uwagi wniesione do projektu
uchwały wyżej wymienionego, po czym następowała procedura głosowania nad
uwzględnieniem lub nieuwzględnieniem poniższych uwag:

 
 Uwagi zawarte w piśmie osoby fizycznej z dnia 9 lipca 2015 r., dotyczących działki

149/3 obręb Nowiec (teren 58.RM):

 możliwość zastosowania jako materiału elewacyjnego blachy na budynki gospodarcze,
inwentarskie i garaże i budynek mieszkalny.

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard  Świder  stwierdził,  że  widocznie  istniał  jakiś
powód,  że  fachowcy  tej  uwagi  nie  uwzględnili,  trzeba  im  zaufać,  może  to  względy
estetyczne czy też inne.

Alicja Wójcik poinformowała,  że zastosowanie blachy jako materiału elewacyjnego
stanowić  będzie  element  dysharmonizujący  w  krajobrazie,  musi  być  ochrona  walorów
krajobrazowych,  plan  był  konsultowany  z  Konserwatorem  Zabytków  i  to  według
Konserwatora takie zapisy powinny się znaleźć.

Przewodniczący Rady stwierdził,  ograniczenie  takiego prawa mieszkańcom,  będzie
skutkowało tym, że nie będzie można postawić hal z blachy na tamtym terenie.

Radny Krzysztof  Haber  stwierdził,  że  wszystko trzeba  zrobić  żeby ten plan  został
uchwalony.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  powyższą  uwagę,  której  Rada  nie
uwzględniła następującym stosunkiem głosów: 13 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”,
1 głos „przeciw”. 

 możliwość  kształtowania  dachów  nowych  budynków  z  kalenicą  prostopadle  do
dłuższego boku budynku;

Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  powyższą  uwagę,  której  Rada  nie

uwzględniła  następującym  stosunkiem  głosów:  14  głosów  „za”  przy  1  głosie
„wstrzymującym się”.

 możliwość lokalizacji garaży blaszanych; 

Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  powyższą  uwagę,  której  Rada  nie

uwzględniła  następującym  stosunkiem  głosów:  13  głosów  „za”  przy  2  głosach
„wstrzymujących się”.



 uwaga zawarta w 3 pismach osób fizycznych z dnia 20.07.2015r. o takiej samej treści,
dotyczących  działki  157/7  obręb  Nowiec  -  sprzeciw  na  stawianie  wiatraków
w obrębie 2 km od nieruchomości;

Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  powyższą  uwagę,  której  Rada  nie

uwzględniła następującym stosunkiem głosów: 14 głosów „za” przy 1 głosie „przeciw”.

 uwaga zawarta w piśmie osoby fizycznej z dnia 22.07.2015r., dotyczącej działek nr
157/4  i  157/5  w obrębie  Nowiec-  prośba o  nie  stawianie  wiatraków w odległości
mniejszej niż 2-3km od nieruchomości; 

Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  powyższą  uwagę,  której  Rada  nie

uwzględniła  następującym  stosunkiem  głosów:  14  głosami  „za”  przy  1  głosie
„wstrzymującym się”.

 uwaga  zawarta  w  piśmie  osoby  fizycznej  z  dnia  17.08.2015r.  (data  wpływu:
19.07.2015r.)  -wniosek  o  zmianę  usytuowania  drogi  dojazdowej  do  elektrowni
wiatrowej - propozycja dojazdu od drugiej strony działki;

Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  powyższą  uwagę,  której  Rada  nie

uwzględniła  następującym  stosunkiem  głosów:  14  głosów  „za”  przy  1  głosie
„wstrzymującym się”.

 uwaga wniesiona do protokołu  w trakcie  dyskusji  publicznej,  dotyczącej  postulatu
lokalizowania  elektrowni  wiatrowych  w  odległości  min.  1km  od  zabudowy
mieszkalnej.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zapytał  czy farmy wiatrowe mogą być
zlokalizowane w odległości mniejszej niż 1 km?

Alicja Wójcik poinformowała, że farmy wiatrowe to są lokalizowane w odległości 600
–  800  m,  przepisy  nie  normują  odległości  tylko  poziom hałasu  w porze  nocy i  dnia,  są
określone  wartości  decybeli.  Jest  badana  sfera  oddziaływania  na  ludzi,  są  raporty
oddziaływania  na środowisko. Jeśli  chodzi  o projekt  planu, to były  uzgodnienia z innymi
podmiotami, nie zostały wprowadzone zakazy odległości. Alicja Wójcik dodała, że podjęcie
tej uchwały jest  pod względem ekonomicznym zasadne.

 Przewodniczący stwierdził, że powinna być chociaż zapisana minimalna odległość od
zabudowy mieszkalnej, jeśli zostanie ustalona granica, to w obrębie tych granic w dowolnym
punkcie, bez konieczności robienia dodatkowych badań, będzie można stawiać elektrownie
wiatrowe. Przewodniczący dodał, że jest to błąd projektanta, ze wyznacza takie odległości.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  poinformował,  że  uczestniczył
w poprzedniej kadencji Rady w konsultacjach na ten temat, cała procedura jest tak ułożona,
że minimalna, najbliższa odległość nie może być niższa niż ok. 800 m, nie ma konkretnych
przepisów ale planista wykonujący to, wprowadził do projektu.

Burmistrz – poprosiła o przegłosowanie, w planie była odległość 500 m, która została
odrzucona, a pozostałe warunki zostały spełnione. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższą uwagę, której Rada nie uwzględniła
następującym stosunkiem głosów: 14 głosów „za” przy 1 głosie „przeciw”.



Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę  w sprawie  uchwalenia  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
wskazanego obszaru  położonego w obrębach  geodezyjnych  Bągart,  Nowiec,  Bruk,  gmina
Dzierzgoń Rada podjęła 14 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw”. W głosowaniu brało udział
15 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/79/2015
/załącznik nr 5/

Ad punktu 7 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty przedstawił Wojciech Budziński.

/załącznik nr 6/

b)   Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  i  Budżetu  negatywnie  zaopiniowała  przedstawiony
projekt uchwały, 

       Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały,
       Komisja Rolnictwa i  Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała przedstawiony

projekt uchwały.

c)  
Przewodniczący Rady zapytał jakie Gmina, Spółka ponosi koszty, a jakie są na dzień

dzisiejszy przychody i jakie będą po ewentualnych zmianach?
Inspektor  –  Wojciech  Budziński  poinformował,  że  po  przyjęciu  przedstawionych

stawek dochód miesięczny będzie wynosić 70.554 zł  zakładając, że wszystkie osoby ujęte
w deklaracjach będą wnosić opłaty za odpady. Obecnie jest to ok. 89% wpływów. Na dzień
dzisiejszy miesięczny dochód dla Gminy to 52.662 zł. 

Skarbnik  poinformowała,  że  Gmina  Dzierzgoń  o  1  lipca  2015  roku  rozpisała
3 przetargi, złożone oferty znacznie odbiegały, oferty złożyły 3 firmy, z Malborka, koło Iławy
oraz ZGKiM z Dzierzgonia, unieważnione zostały 2 przetargi i zostały podpisane 2 umowy,
na  2  miesiące  od  1  lipca  do  31  sierpnia  na  kwotę  miesięczną  52.900  zł,  taki  był  koszt
i wydatek miesięczny z budżetu, odbył się ponowny przetarg, ponownie dużo wyższe oferty,
unieważniono kolejny przetarg i  po raz kolejny zawarta  została  umowa na 2 miesiące od
września do końca października z ZGKiM, na 52.900 zł miesięcznie, odbył się 3 przetarg,
wpłynęła jedna oferta z ZGKiM, na kwotę 60.800 zł. Po przeanalizowaniu oferty z Prezesem,
ta  oferta  na tym poziomie  nie  mogła  być  złożona niższa,  koszty zostały przeanalizowane
i  została  sporządzona oferta  na poziomie  rentowności.  W związku z  powyższym,  aby od
1 listopada br. Gmina mogła właściwie i prawidłowo realizować zadania z zakresu gospodarki
odpadowej  niezbędne  jest  przyjęcie  tych  opłat,  ponadto  opłaty  obowiązujące  w  gminie
Dzierzgoń  są  najniższymi  w sąsiednich  gminach.  Skarbnik  dodała,  że  jeśli  te  stawki  nie
zostaną przyjęte, Gmina Dzierzgoń nie będzie mogła realizować tak ważnego zadania.

Radny  –  Bogdan  Toporkiewicz  zapytał  Prezesa  ZGKiM  co  wpłynęło  na  znaczną
podwyżkę  cen  i  dodał,  że  społeczeństwo  nie  jest  zorientowane  dlaczego  są  takie  ceny,
poprosił Prezesa o wyjaśnienie.

Prezes  ZGKiM – Piotr  Klein wyjaśnił,  że  wzrost  cen nie  jest  spowodowany tylko
działalnością podstawowa, wzrost cen jest spowodowany koniecznością budowy na terenie
Gminy Punktu Selektywnej  Zbiórki  Odpadów Komunalnych  (PSZOK),  jest  to  obowiązek
ustawowy i po wstępnym przeanalizowaniu, koszt utworzenia to od 150.000 do 200.000 zł,
wszystkie gminy podnosiły kwoty za śmieci, więc to musi wejść w opłatę śmieciową, kolejny
punkt to działalność zakładu, jeden z podstawowych elementów zakładu, Prezes analizował
jakie koszty Zakład ponosi z tym związane, największymi czynnikami generującymi koszt to
Gilwa, gdzie odwożone są śmieci i płace dla pracowników, właściwie uśredniając pierwsze



półrocze działalności zakładu, to koszt jaki ponosi Zakład to ok. 110.000 zł,  jest  to koszt
miesięczny,  przychód  to  tylko  Gmina  Dzierzgoń i  obsługiwana jest  również  gmina  Stary
Dzierzgoń. Prezes poinformował, że będzie unormowana kwestia opłat od przedsiębiorców,
Prezes  żywił  nadzieję,  że  te  braki  w  firmie  się  zmniejszą.  Prezes  poinformował,  że  ta
działalność nie przynosi zysków. Prezes Piotr Klein poinformował także, że w tym roku jest
zbieranych i odwożonych do Gilwy 2 krotnie więcej śmieci niż w latach poprzednich czy też
roku poprzednim. Śmieci produkowanych jest natomiast tyle samo, wszystko jest wywożone.
Zakład również posprzątał popiół, który był składowany kilka lat, co było bardzo kosztowne.
To, że jest taka podwyżka cen, to Zakład przedstawił taką ofertę do Gminy, żeby nie trzeba
było dofinansowywać tej sfery z innej działalności, jest to zupełnie na zero, nie będzie z tego
żadnych zysków, ale chodzi głównie o to, żeby Zakład Gospodarki Komunalnej dalej działał.

Przewodniczący  Rady zapytał,  czy  w związku  z  tą  podwyżką  poprawi  się  jakość
czystości na ulicach?

Prezes odpowiedział, że jest to trochę inna umowa, ale na pewno tak.
Radny – Andrzej Pskiet  oznajmił,  że zrobił  swoje wyliczenia,  które było podstawą

przy obliczeniu złożonej oferty, zgodnie z ofertą było wykazanych ponad 9.000 osób, radny
założył, że równo 9.000, 20% założono, że jest osób, którzy zgłosili, że nie segregują śmieci,
według starych cen, to miesięcznie łącznie powinna wychodzić kwota  to 69.120 zł, rocznie
829.440  zł.  Podstawowym  zarzutem  radnego,  dlaczego  te  pieniądze  nie  wpływają  to  są
zaniedbania,  brak  kontroli  i  brak  edukacji,  nikt  nie  kontroluje  śmietników  i  osób,  które
zgłosiły,  ze  segregują  śmieci.  Radny  dodał,  że  wszystkie  śmieci  wrzuca  się  do  jednego
śmietnika przy odbieraniu. Kolejną uwagą jest to, że nie ma podpisanych umów z podmiotami
prawnymi, bodajże jest 1/3 podmiotów, które podpisały, gdzie ustawowo, wszyscy powinni
podpisać. Radny oznajmił, że trzeba być kreatywnym, poprzednik odsyłał część materiału do
przerobu,  za  taki  przerób  tony  śmieci  płaci  się  30  zł,  za  Gilwę,  za  tonę  270  zł.  Radny
stwierdził,  że  te  podwyżki  uderzą  bezpośrednio  w  mieszkańców.   Umowy  są  podpisane
z Powiatem na oczyszczanie ulic, zakład obsługuje 10 cmentarzy, umowy z cmentarzem są
podpisane, w koszt pogrzebu wliczony jest wywóz śmieci, trzeba to koniecznie usprawnić,
edukację i kontrolę. Radny zapytał dlaczego Stary Dzierzgoń nie ponosi kosztów? 

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  zapytał  Prezesa  ZGKiM o  rzekomo
ukryte śmieci, jest to sugerowanie innym osobom czegoś, czy według Pana, było coś robione
niezgodnie z prawem? Jeśli jakieś śmieci były nielegalnie składane, zakopywane, to zgodnie z
ustawą, takie sprawy zgłasza się do prokuratury.

Burmistrz  wyjaśniła,  że  była  przeciw  wprowadzeniu  tej  podwyżki,  ale  po
przeprowadzeniu szczegółowej analizy i rozmowach z pracownikami merytorycznymi to jest
to niezbędna podwyżka i po przeanalizowali wszystkiego trzeba podnieść kwoty, w związku z
wydanym zarządzeniem było polecenie wywiezienia odpadów i oczyszczenie terenu, które
były  w  latach  poprzednich  składowane,  było  to  niezgodne  z  prawem.  Jest  to  jeden
z problemów i są przygotowywane dokumenty do złożenia zawiadomienia do prokuratury.

Skarbnik  dodała,  że  do  takich  wyliczeń  jakich  dokonał  radny  Andrzej  Pskiet  są
odpowiednie osoby w referacie, które mają dostęp do deklaracji, do budżetu Gminy na 30.09
br.  wpłynęło  485.280  zł.  Jeżeli  byłby  podobny  wpływ  do  końca  roku,  to  zabezpieczona
byłaby umowa obecna , czyli  tylko 52.900 zł, gdyby wpłynęła oferta firmy,  różnych firm,
niska, to Pani Burmistrz nie przedstawiałaby tego projektu uchwały, a jest to przedłożone na
prośbę administracji urzędu. Skarbnik dodała, że opłaty w Gminie Dzierzgoń są niepokojąco
niskie.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zaznaczył, że Prezes jest po to aby spółka
funkcjonowała i wyszła na 0, Przewodniczący stwierdził, że ZGKiM w Dzierzgoniu nie ma
obowiązku świadczenia tych usług, a była to jedyna oferta.  

Burmistrz  poinformowała,  że  była  przeprowadzona  kontrola  przez  Regionalnego
Dyrektora  Ochrony  Środowiska,  zarzutem  kontrolujących  było  to,  że  nie  ma  PSZOKu,



Burmistrz dodała, że utworzenie jest obowiązkiem nałożonym w zaleceniu pokontrolnym do
czerwca 2016 roku.

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder poinformował, że rozumie stanowisko
Skarbnika Gminy i jest to uzasadnione, jest to wszystko logiczne, tylko dotyka wszystkich to,
że  to  nieudolność  zarządzania  Zakładem  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej,
doprowadziła  do  tego,  że  są  te  podwyżki,  a  wynika  to  głównie  z  nieudolności.
Wiceprzewodniczący dodał, że spółka działa, pracownicy pracują tak samo ciężko i solidnie
jak zawsze, podwyżki muszą być, natomiast wina tkwi w złym zarządzaniu spółki.

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej – Piotr Klein poinformował,
że oferta jaką złożył Zakład, reasumując jest ofertą, która w sposób niezyskowny powoduje,
ze Zakład będzie dalej funkcjonował w tej sferze, reszta należy do Gminy. Prezes dodał, że
nie było innych ofert, tańszych.

Radny  –  Mirosław  Szmigiel  stwierdził,  że  są  to  ważne  rzeczy,  które  dotykają
wszystkich  mieszkańców,  są  to  koszty,  jeśli  mowa  jest  o  kosztach,  to  jest  inny  punk
zastanawiający, był majątek w Zakładzie, był sprzęt do odśnieżania w ZGKiM, maszyny do
chodników, a teraz go nie ma i  trzeba się nad tym zastanowić.  Radny stwierdził,  że jeśli
trzeba podnieść ceny, to widocznie tak trzeba.

Radna – Wiesława Grzegowska zapytała czy wcześniej były robione jakieś analizy na
ten temat, kosztów wywozu śmieci?

Prezes ZGKiM – Piotr  Klein poinformował,  że w 2013 roku były  ustalone stawki
było,  przez kolejne lata nie było podwyżek, dodał, że nie wie czy były wcześniej robione
analizy. 

Radny  –  Mieczysław  Link  poinformował,  że  śmieci  były  wywożone  po  kątach,
w Bruku był zwożony popiół z całej Gminy, w którym było wszystko i który nadal tam leży.
Było to za czasów Prezesa Waldemara Thiede.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę  w  sprawie określenia  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi  oraz  ustalenia  stawki  opłaty Rada  podjęła  9  głosami  „za”  przy  5  głosach
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/80/2015
/załącznik nr 7/

Ad punktu 8 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi przedstawił Wojciech Budziński.

/załącznik nr 8/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami komunalnymi Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/81/2015
/załącznik nr 9/



Ad punktu 9 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy
Dzierzgoń przedstawił Wojciech Budziński.

/załącznik nr 10/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Dzierzgoń
Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/82/2015
/załącznik nr 11/

Ad punktu 10 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług
w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości
i  zagospodarowania  tych  odpadów  na  terenie  gminy  Dzierzgoń  przedstawił  Wojciech
Budziński.

/załącznik nr 12/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług
w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów na terenie gminy Dzierzgoń  Rada podjęła jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 15 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/83/2015
/załącznik nr 13/

Ad punktu 11 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok przedstawiła Skarbnik –
Halina Redlin. 

/załącznik nr 14/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.



Uchwałę  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy  na  2015  rok  Rada  podjęła  jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 15 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/84/2015
/załącznik nr 15/

Ad punktu 12 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń
na lata 2015 – 2019 przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 16/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2015
–  2019 Rada  podjęła  11  głosami  „za”  przy  4  głosach  „wstrzymujących  się”.
W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

W załączeniu uchwała Nr X/85/2015
/załącznik nr 17/

Ad punktu 13 porządku obrad

a) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu Przeciwdziałania
Narkomanii dla Gminy Dzierzgoń na lata 2015-2018”

/załącznik nr 18/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  Przeciwdziałania
Narkomanii  dla  Gminy  Dzierzgoń  na  lata  2015-2018”  Rada  podjęła  jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 15 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/86/2015
/załącznik nr 19/

O godzinie 17.05 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy.

O godzinie 17.15 wznowiono obrady X sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Po przerwie nie powrócił na salę Radny – Mirosław Szmigiel.



Ad punktu 14 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury przedstawiła
Sekretarz – Alicja Podlewska.

Sekretarz poinformowała, że umowa z instruktorem fitness zostanie sporządzona na
takich samych zasadach jak dla innych animatorów, będą sprzedawane karnety i kwota ze
sprzedanych karnetów będzie przekazana jako wynagrodzenie dla instruktora.

/załącznik nr 20/

b)  Komisje  Stałe  pozytywnie  zaopiniowały  przedstawiony  projekt  uchwały.  Komisja
Statutowa  negatywnie  zaopiniowała  przedstawiony  projekt  uchwały  na  Komisji,  po
uzyskaniu dodatkowych wyjaśnień, Komisja wyraziła pozytywną opinię.

c)  
Przewodniczący Rady zapytał, Czy jest to tzw. śmieciówka?
Sekretarz odpowiedziała, że chodzi głównie o specyfikę pracy tego typu, trudno jest

zapewnić 8 godzin pracy dla takiego animatora, więc tacy animatorzy pracują po kilka godzin
w różnych domach kultury.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  wystąpiła  grupa  młodych  osób
z wnioskiem o utworzenie grupy fanów gier planszowych w DOKu.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę  w  sprawie  zmiany  statutu  Dzierzgońskiego  Ośrodka  Kultury  Rada  podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/87/2015
/załącznik nr 21/

Ad punktu 15 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Dzierzgoń  do
Stowarzyszenia  Gmin  Rzeczypospolitej  Polskiej  Euroregion  BAŁTYK  przedstawiła
Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 22/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Dzierzgoń  do
Stowarzyszenia  Gmin  Rzeczypospolitej  Polskiej  Euroregion  BAŁTYK  Rada  podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/88/2015
/załącznik nr 23/



Ad punktu 16 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  wyboru  opiekuna  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej  Gminy
Dzierzgoń przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 24/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Pan Dariusz Browarczyk  podziękował wszystkim za propozycję  i  za  zaufanie oraz

wybór  na  opiekuna  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej  Gminy  Dzierzgoń.  Pan  Dariusz
Browarczyk podziękował również radnej Emilii Tkacz za prowadzenie i opiekę młodzieży
przez ostatni rok.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  to  wyraz  oddający  zaufanie,  to  co  Pan
Browarczyk robił to osobisty sukces.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej Gminy Dzierzgoń Rada
podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/89/2015
/załącznik nr 25/

Ad punktu 17 porządku obrad 

a) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia zasad otrzymywania diety
przysługującej radnemu, sołtysowi i przewodniczącemu zarządu osiedla oraz zwrotu kosztów
podróży przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 26/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie zmiany  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  otrzymywania  diety
przysługującej radnemu, sołtysowi i przewodniczącemu zarządu osiedla oraz zwrotu kosztów
podróży Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/90/2015
/załącznik nr 27/

Ad punktu 18 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w sprawie  udzielenia  pomocy finansowej  Powiatowi  Sztumskiemu  na
realizację zadania w ramach planowanego do realizacji w 2016 roku „Programu rozwoju
gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019” przedstawiła Kierownik
RTIRiOŚ – Joanna Kossakowska.

/załącznik nr 28/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.



c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w sprawie udzielenia  pomocy finansowej  Powiatowi  Sztumskiemu na  realizację
zadania  w  ramach  planowanego  do  realizacji  w  2016  roku  „Programu  rozwoju  gminnej
i  powiatowej  infrastruktury  drogowej  na  lata  2016-2019” Rada  podjęła  jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/91/2015
/załącznik nr 29/

Ad punktu 19 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  gruntowej
położonej przy ul. Betoniarzy w Dzierzgoniu przedstawiła Kierownik RTIRiOŚ – Joanna
Kossakowska.

/załącznik nr 30/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Burmistrz poinformowała, że jest to działka przeznaczona pod inwestycję, ma powstać

tam fabryka i nowe miejsca pracy, dlatego jest to teren inwestycyjny, przygotowany operat
szacunkowy,  w  drodze  przetargu  nieograniczonego  ma  nastąpić  sprzedaż  tej  działki
i zasadnym jest podjęcie niniejszej uchwały.

Przewodniczący Rady poinformował, że to działka, którą chce zakupić firma Kram, są
plany aby powstała  tam fabryka produkująca opakowania papierowe,  takie  są plany.  Jeśli
chodzi o ilość miejsc pracy to nie można tego dokładnie jeszcze określić.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej przy
ul.  Betoniarzy  w Dzierzgoniu  Rada podjęła  jednomyślnie.  W głosowaniu  brało  udział  14
radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/92/2015
/załącznik nr 31/

Ad punktu 20 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  w drodze  przetargu  ustnego
nieograniczonego  lokalu  użytkowego  położonego  przy  ul.  Plac  Wolności
5/5 w Dzierzgoniu przedstawiła Kierownik RTIRiOŚ – Joanna Kossakowska.

/załącznik nr 32/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  ustnego



nieograniczonego  lokalu  użytkowego  położonego  przy  ul.  Plac  Wolności  5/5
w Dzierzgoniu  Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/93/2015
/załącznik nr 33/

Ad punktu 21 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych położonych
w Żuławce Sztumskiej wraz z udziałem w gruncie i na udzielenie bonifikaty przedstawiła
Kierownik RTIRiOŚ – Joanna Kossakowska.

/załącznik nr 34/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych położonych w Żuławce
Sztumskiej wraz z udziałem w gruncie i na udzielenie bonifikaty Rada podjęła jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/94/2015
/załącznik nr 35/

Ad punktu 22 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  rozwiązanie  prawa  użytkowania
wieczystego  nieruchomości  gruntowych  i  przejęcia  ich  do  gminnego  zasobu
nieruchomościami przedstawił Z-ca Kierownika RTIRiOŚ – Jerzy Sulim.

/załącznik nr 36/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie   wyrażenia  zgody  na  rozwiązanie  prawa  użytkowania  wieczystego
nieruchomości  gruntowych  i  przejęcia  ich  do  gminnego  zasobu  nieruchomościami  Rada
podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/95/2015
/załącznik nr 37/

Ad punktu 23 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze zamiany nieruchomości
gruntowej z ustanowioną służebnością przesyłu przedstawił Z-ca Kierownika RTIRiOŚ –
Jerzy Sulim.

/załącznik nr 38/



b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/96/2015
/załącznik nr 39/

Ad punktu 24 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy przedstawił Z-
ca Kierownika RTIRiOŚ – Jerzy Sulim.

/załącznik nr 40/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.
c)  

Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr X/97/2015
/załącznik nr 41/

Ad punktu 25 porządku obrad 

Prezes ZGKiM – Piotr Klein poinformował, że jeszcze nie ma dokładnej analizy, do
końca roku powinno być to przedstawione.

Z-ca  Kierownika  RTIRiOŚ  –  Jerzy  Sulim  odpowiedział,  że  usługi  na  utrzymanie
zimowe są realizowane w cyklu rocznym, czyli do 31 grudnia br. umowa zawarta jest z firmą
„Daria” Krzysztof Czałpiński, natomiast na rok następny w listopadzie zostanie przygotowane
postępowanie przetargowe na wyłonienie wykonawcy na pełnienie tych usług.

Prezes ZGKiM – Piotr Klein poinformował, że wszystkie grupy pracowników będą
miały zapewnioną pracę w okresie zimowym.

Burmistrz odpowiedziała na pytanie na temat projektu Camp Talenty i poinformowała,
że umowa ta zostanie przedstawiona prawnikowi i będzie to przeanalizowane szczegółowo.

Radny – Andrzej Pskiet poprosił o odpowiedz na piśmie.
Sekretarz – Alicja Podlewska poinformowała, że Gmina realizuje swoje zadania przy

pomocy  spółek  gminnych,  w  tym  m.in.  przy  pomocy  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej,
w  związku  z  tym,  że  Z-ca  Burmistrza  –  Piotr  Klein  zajmuje  się  zadaniami  związanymi
z funkcjonowaniem spółek,  umożliwiono mu podwyższenie  kwalifikacji,  zdobycie wiedzy
związanej z funkcjonowaniem spółek w zakresie sprawowania nadzoru w takich spółkach.

Kierownik  RTIRiOŚ  –  Joanna  Kossakowska  poinformowała,  że  zabezpieczenie
drewnianych elementów nastąpi sukcesywnie od przyszłego tygodnia.

Kierownik  RTIRiOŚ  –  Joanna  Kossakowska  poinformowała  także,  że  przydział
mieszkań komunalnych dokonany był przez Komisję Mieszkaniową powołaną Zarządzeniem
Burmistrza, Komisja podczas przydzielania mieszkań kierowała się dochodami i metrażem
wnioskodawców. 

Burmistrz odpowiedziała, że jeśli chodzi o pytania na temat płac, to w nowej kadencji
zostały  wyznaczone  przez  Panią  Burmistrz  odpowiednie  cele  działania,  miedzy  innymi



prowadzenie właściwej polityki kadrowej w Gminie, w celu zapewnienia właściwej realizacji
zadań gminy zatrudnia pracowników i wymaga od nich dobrej jakości pracy i odpowiednich
kwalifikacji,  przeprowadzona  została  analiza  wynagrodzeń  i  Burmistrz  stwierdziła,  że
pracownicy powinni  odpowiednio  zarabiać,  będą  oceny pracowników,  jest  to  realizowane
w ramach budżetu.

Burmistrz poinformowała, że poprosi o statystki dyrektorów szkół i zrobione zostaną
szczegółowe  analizy  i  będzie  to  przedstawione  na  następnych  komisjach.  Burmistrz
poinformowała, że są rankingi szkół, odnośnie wyników egzaminów, sportu, wszystkie dane i
rankingi zostaną zebrane i przedstawione na następnej sesji. 

Radny – Andrzej Pskiet poinformował, że nie uzyskał odpowiedzi na zadane pytanie,
poinformował,  że  w budżecie  gminy są środki  zabezpieczone na  szkolenia,  nie  na  kursy,
dodał, że oczekuje odpowiedzi na piśmie. 

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  poinformował,  że  każdy  z  radnych
otrzymał materiały, zestawienia i tam jest napisane wszystko szczegółowo, ile dzieci, jakie
odbyły się konkursy, jakie wyniki, na jakim szczeblu.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  poinformował,  że  ogólne  pojęcie
mieszkańców Dzierzgonia jest takie, że młodzież ucieka z gimnazjum, należy rozumieć, ze
poziom w innych ośrodkach jest wyższy niż w gminie Dzierzgoń, Przewodniczący zapytał
jakie są rankingi szkół, jeśli są takie, na jakim Gmina Dzierzgoń jest poziomie, żeby można
było ocenić prace dyrekcji, samorządu, ponieważ jednym z celów było podnoszenie poziomu,
czyli  ranking  gdzie  się  mieścimy,  jak  w  klasyfikacji  wojewódzkiej  czy  ogólnopolskiej
odnajduje się Gmina Dzierzgoń.

Dyrektor  Gimnazjum  –  Maciej  Karabin  poinformował,  że  rankingi  szkół  nie  są
prowadzone, OKE potwierdza, że rankingi nie istnieją, to co można porównywać to wyniki na
tle  środowiska,  było  to  wszystko  przedstawione  w  informacji,  Dyrektor  dodał,  że  przez
kuratoria i Ministerstwo Oświaty nie ma tworzonych takich rankingów.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  przypomniał,  że  była  propozycja
założenia  żeńskiej  drużyny  piłki  siatkowej.  Przewodniczący  zapytał  co  się  dzieje  w  tej
sprawie?

Przewodniczący Osiedla – Ryszard Karabin poinformował, że jest na rocznym urlopie
dla  poratowania  zdrowia  i  nie  chciał  powierzać  tych  zadań,  pomysłów  komuś  innemu.
Ryszard Karabin poprosił o poczekanie, nie chciał żeby było o coś nieprofesjonalnego, dodał,
że to ma być współpraca z prawdziwego zdarzenia, więc poprosił o wstrzymanie się do czasu
jego powrotu. 

Burmistrz poinformowała, że aby sięgnąć po środki na edukację jest opracowywana
Strategia Rozwoju Edukacji i w tym kierunki będzie to realizowane, Burmistrz dodała, że
będzie zrobiona szczegółowa analiza.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz dodał, że Gmina przeznaczyła dużą kwotę
na działalność DKS Powiśle, Gmina dysponuje dużą halą, Przewodniczący myślał, że uda się
wypracować  jakiś  system.  Przewodniczący  Rady  zapytał  Przewodniczącego  –  Ryszarda
Karabin czy na pewno będzie to realizował? 

Przewodniczący Osiedla – Ryszard Karabin obiecał, że do maja wszystko powinno
być zorganizowane.

Ad punktu 26 porządku obrad 

Radny – Bogdan Toporkiewicz poruszył kwestię zgłoszonego przystanku i parkingu
przy przedszkolu oraz ekranów w Prakwicach, były podawane różne terminy przez Powiat,
a  w dalszym ciągu nic  nie  jest  zrobione.  Radny zapytał  Przewodniczącą  Rady Powiatu  -
Jolantę Szewczun, dlaczego nie jest to zaczęte,  co jest przyczyną tych opóźnień? Poprosił
Przewodniczącą Rady o osobiste zainteresowanie się sprawą.



Przewodnicząca Rady Powiatu Sztumskiego – Jolanta Szewczun poinformowała, że
o  przesuwanym  terminie  przez  Powiat  dowiedziała  się  dzisiaj  na  sesji.  Przewodnicząca
poinformowała, że zrobi wszystko aby te prace zostały wykonane jeszcze przed zimą.

Radna – Wiesława Grzegowska odniosła się do osiedla Betoniarzy, poinformowała, że
nie  da  się  przejść  na  tym  osiedlu  gdy  pada  deszcz,  poprosiła  o  interwencję  w  imieniu
mieszkańców osiedla.

Wiceprzewodniczący Rady –  Ryszard  Świder  wspomniał  o  problemie  dotyczącym
oświetlenia  na  ul.  Okrzei,  poinformował,  że  na  końcu  ulicy  nie  ma  żadnej  lampy,
Wiceprzewodniczący poprosił o zainstalowanie lampy w tamtym miejscu.

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder zapytał także, czy nie można przenieść
obrad  sesji  na  czwartki?  Dodał,  że  jest  to  dzień  dla  interesantów,  więc  zabierana  jest
możliwość załatwiania spraw w Urzędzie, ponieważ wszyscy kierownicy są na sesji. 

Burmistrz poinformowała, że złożone były wnioski do budżetu Powiatu Sztumskiego
na  2016  rok,  również  odnośnie  odkrzaczania,  Gmina  nie  dostała  żadnej  odpowiedzi.
Burmistrz skierowała prośbę i  szczególne przychylenie do Przewodniczącej Rady Powiatu
o  ujęcie  w  budżecie  jakiejkolwiek  drogi  powiatowej,  ponieważ  jeśli  były  jakiekolwiek
remonty to zawsze z udziałem gminy i województwa. Burmistrz dodała, że na sesjach Rady
Powiatu były poruszane tematy zatoczek i ekranów. Burmistrz poprosiła o odkrzaczenie dróg
powiatowych, ponieważ do tej pory nie jest to wykonane mimo wielu próśb.

Radny – Andrzej Pskiet zauważył,  że Pani Szewczun jest jedyną radną powiatową,
która przychodzi na sesję Rady Miejskiej Gminy Dzierzgoń. Radny – Andrzej Pskiet poprosił
Przewodniczącego Rady u umożliwianie wypowiedzi wszystkim radnym.

Przewodniczący Osiedla – Ryszard Karabin poinformował, że radna Ewa Nazarewicz
byłą kilka razy na sesji.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  oznajmił,  że  słucha  mieszkańców
i jednym z sygnałów, które ostatnio się pojawiały było pytanie, czy Gmina Dzierzgoń musi
należeć do Powiatu Sztumskiego, ponieważ korzyści nie ma żadnych, nie ma żadnej pomocy
od Powiatu.  Przewodniczący Rady poprosił  o radnych o zastanowienie  się nad tym,  żeby
wyjść z Powiatu Sztumskiego. Przewodniczący zastanawiał się, czy nie należy wyjść z tego
Powiatu, dodał że trzeba o tym rozmawiać i wysłuchać opinii mieszkańców.

Pani Jolanta Szewczun – Przewodnicząca Rady Powiatu Sztumskiego oznajmiła, że
dzięki  temu,  że  powstał  Powiat  Sztumski  powstała  szkoła  w  Dzierzgoniu,  Zespół  Szkół,
wczoraj  na  sesji  było  zadane  pytanie  odnośnie  współpracy,  Starosta  odpowiedział,  ze
współpracuje ze wszystkimi w miarę możliwości budżetu, wczoraj została podjęta uchwała
o  udzieleniu  pomocy  finansowej  dla  Dzierzgonia  na  Warsztaty  Terapii  Zajęciowej,  jeśli
mówimy  o  tym,  że  Powiat  nie  zrobił  nigdy  sam  drogi,  to  trzeba  stwierdzić,  że  montaż
finansowy  jest  lepszy  jeśli  dokłada  się  gmina  i  województwo.  Przewodnicząca  Powiatu
poinformowała,  że  Starosta  współpracuje,  była  pomoc  przy  Warsztatach  Terapii,
Schetynówki są również uwzględniane, a o opóźnieniach dowiedziała się dopiero dzisiaj.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  stwierdził,  że  trzeba  rozmawiać
z wyborcami i mieszkańcami na ten temat.

Burmistrz  poinformowała,  że prosiła  Starostę,  a  także  inni  wójtowie o współpracę
i   powinna  być  to  taka  współpraca,  że  spotyka  się  z  wójtami,  a  do  tej  pory  było  jedno
spotkanie  na  wniosek  jednego  z  wójtów,  a  współpraca  jest  od  roku.  Warsztaty  Terapii
Zajęciowej to jest to zadanie Powiatu, gmina daje bardzo dużo, ponad 200.000 zł, a Starostwo
dokłada tylko 30.000 zł  na WTZ. Burmistrz  uważała,  że to słuszna decyzja o utworzeniu
takich warsztatów, a trzeba walczyć o to, żeby Powiat dał jeszcze więcej pieniędzy. Burmistrz
poprosiła  o  interwencję  we  współpracy  z  Powiatem Sztumskim  i  prosiła  o  spotkania  ze
Starostą.

Radny – Andrzej Pskiet stwierdził, że Pani Burmistrz ma rację, ale sam Starosta nie
rządzi,  Radny  zaproponował  aby  pojechać  do  Powiatu,  pójść  na  sesje  i  powiedzieć



o wszystkim, dodał, że z Radnych reprezentujących Gminę Dzierzgoń to na sesję przychodzi
tylko Pani Szewczun.

Burmistrz  poinformowała,  że pojedzie  na następną sesje Rady Powiatu i  powie to
samo co dzisiaj.

Ad punktu 27 porządku obrad 

Brak komunikatów Przewodniczącego Rady.

Ad punktu 28 porządku obrad 

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz
o godz. 18:30 zamknął X sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                           Przewodniczący Rady

Monika Redlin                      Zbigniew Przybysz


